
 

Αθήνα, 23.07.2025 

Ερώτηση 

Προς την Υπουργό Παιδείας Θρησκευμάτων και Αθλητισμού  

Θέμα: «Ο προγραμματισμός ενόψει της νέας σχολικής χρονιάς πρέπει να διασφαλίσει 

πλήρη εργασιακά και θεσμικά δικαιώματα για τους αναπληρωτές εκπαιδευτικούς» 

Με τις υπ’ αρ. πρωτ. 341/7.1.2025, 713/24.3.2025, 1274/15.7.2024 επίκαιρες ερωτήσεις και 

παρεμβάσεις σε επίπεδο κοινοβουλευτικού ελέγχου, έχουμε επανειλημμένα επισημάνει 

κρίσιμα θεσμικά ελλείμματα που αφορούν τους αναπληρωτές εκπαιδευτικούς. Η απουσία 

θεσμικής κατοχύρωσης βασικών τους δικαιωμάτων, σε ζητήματα όπως η αναγνώριση 

προϋπηρεσίας, οι όροι ανάληψης υπηρεσίας, η χορήγηση αδειών σε περιπτώσεις σοβαρής 

ασθένειας και η προστασία της μισθοδοσίας τους, συνιστά δομικό πρόβλημα της εκπαιδευτικής 

διοίκησης. 

Στις ανωτέρω ερωτήσεις επισημάναμε, μεταξύ άλλων, τις περιπτώσεις εκπαιδευτικών που 

αποκλείονται από τους πίνακες διορισμών επειδή η ανάληψη υπηρεσίας τους δεν έγινε 1η 

Σεπτεμβρίου, όχι με δική τους υπαιτιότητα αλλά λόγω καθυστερημένης έκδοσης των 

αποφάσεων πρόσληψης από την ίδια τη διοίκηση. Τονίστηκε η απόλυτη ανάγκη να 

θεσμοθετηθεί δυνατότητα ηλεκτρονικής ανάληψης υπηρεσίας για εκπαιδευτικούς που 

αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα υγείας, ώστε να μην οδηγούνται στο αδιέξοδο της 

απώλειας ημερομισθίων ή της έκπτωσης από βασικά τους δικαιώματα. Τέθηκαν επίσης 

παραδείγματα άνισης μεταχείρισης μεταξύ αναπληρωτών εκπαιδευτικών, ανάλογα με τον 

φορέα προέλευσης ή με το εάν η προϋπηρεσία τους θεωρείται ή όχι «πλήρες διδακτικό έτος», 

λόγω ερμηνευτικών δυσκαμψιών. 

Παρά την πυκνότητα των κοινοβουλευτικών παρεμβάσεών μας, το Υπουργείο δεν έχει μέχρι 

σήμερα παρουσιάσει ένα συνεκτικό σχέδιο θεσμικής θωράκισης των αναπληρωτών 

εκπαιδευτικών. Καθώς πλησιάζει η νέα σχολική χρονιά, ζητούμε να υπάρξει ένας σαφής και 

δεσμευτικός προγραμματισμός που θα επιλύει οριστικά και δίκαια αυτά τα ζητήματα. 
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Κατόπιν αυτών, ερωτάται η αρμόδια Υπουργός: 

 

● Προτίθεται το Υπουργείο να νομοθετήσει ώστε να θεσμοθετηθεί η δυνατότητα 

ηλεκτρονικής ή διοικητικά ευέλικτης ανάληψης υπηρεσίας για αναπληρωτές 

εκπαιδευτικούς που αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα υγείας; 

● Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει ώστε η καθυστέρηση έκδοσης υπουργικών αποφάσεων 

πρόσληψης (όπως έχει συμβεί επανειλημμένα τα τελευταία χρόνια) να μην στερεί την 

αναγνώριση της πλήρους προϋπηρεσίας στους αναπληρωτές και να μην τους αποκλείει 

από πίνακες διορισμών; 

● Θα υπάρξει μέριμνα ώστε να μη γίνεται περικοπή αποδοχών σε περιπτώσεις 

καθυστερημένης ανάληψης υπηρεσίας για λόγους υγείας ή αντικειμενικής αδυναμίας; 

● Πώς σκοπεύει το Υπουργείο να διασφαλίσει ότι οι άδειες αναρρωτικές ή ειδικού 

σκοπού θα χορηγούνται πλήρως στους αναπληρωτές εκπαιδευτικούς χωρίς απώλεια 

εισοδήματος ή υπηρεσιακών συνεπειών, ειδικά στις περιπτώσεις ανίατων ή δυσίατων 

νοσημάτων; 

● Ποια είναι η πρόθεση της πολιτικής ηγεσίας ως προς την τροποποίηση του πλαισίου 

αναγνώρισης προϋπηρεσίας, ώστε να εξασφαλιστεί η ίση μεταχείριση αναπληρωτών 

που προέρχονται από την ιδιωτική εκπαίδευση; 

 

 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Αθανάσιος (Νάσος) Ηλιόπουλος 

Αθανασία (Σία) Αναγνωστοπούλου 

Ευτυχία (Έφη) Αχτσιόγλου 

Χουσεΐν Ζεϊμπέκ 

Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα 

Δημήτριος Τζανακόπουλος 



Μερόπη Τζούφη 

Ευκλείδης Τσακαλώτος 

Οζγκιούρ Φερχάτ 

Θεανώ Φωτίου 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




